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2
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Tjänstemän  

Per-Ove Mattsson avdelningschef 

Michael Boström sekreterare 
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Ordförande Ledamot 

 

                                                 
1
 Handikappföreningarnas Samarbetsorgan 

2
 Delaktighet Handlingskraft Rörelsefrihet – Stockholm 

3 
Synskadades Riksförbund Stockholms stad
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§ 1  Godkännande av dagordningen 

Rådets möte genomfördes i Farsta centrum, Storforsplan 36, plan 

4, konferensrum Hagfors. 

 

Dagordningen godkändes.  

 

§ 2 Val av justerare och tid för justering 

Ordföranden Kerstin Järneberg och ledamoten Carita Mandelin 

utsågs att justera protokollet fredag den 21 augusti. 

 

§ 3 Anmälan av protokollet från förra mötet 

Protokollet från rådets möte den 1 juni anmäldes och lades till 

handlingarna. 

 

§ 4 Ärenden till nämndsammanträdet den 11 juni 

2015 

Ärende nr 3: Höj åldersgränsen på fritidsgården Morris 

Rådet uttryckte att de delar förvaltningens förslag till beslut. 

Rådet önskar att representanter för Morris fritidsverksamhet 

bjuds in till rådets möte den 14 september. Rådets planerade 

besök på Morris ställs in tillsvidare. Rådet önskar bland annat 

mer utförlig information om hur verksamheten arbetar med olika 

målgrupper, beaktat det relativt breda åldersspannet som 

verksamheten vänder sig till. Beslutas att förvaltningen tar 

kontakt med Morris och hör sig för om representanter från Morris 

kan besöka rådet den 14 september. 

 

Rådet diskuterade även om representanter från föreningen Morris 

vänner ska bjudas in till rådets möte den 14 september. 

Beslutades att förvaltningen får uppdraget att undersöka huruvida 

det är lämpligt eller önskvärt att bjuda in föreningen Morris 

vänner tillsammans med representanter för Morris 

fritidsverksamhet.  

 

Ärende nr 8: Ekonomisk månadsrapport juli 2015 

Rådet hade inget att erinra. 

 

 



Farsta stadsdelsnämnd 

Rådet för funktionshinderfrågor 

Protokoll 

2015-08-17 

Sida 3 (7)  

 

 

 

Justerarnas signaturer 

 

Ärende nr 9: Samråd om depå till ny tunnelbana 

Rådet hade inget att erinra. 

 

Ärende nr 11: Motion om tiggeriförbud och ändring av stadens 

allmänna ordningsföreskrifter  

Rådet gav uttryck för att det kan vara problematiskt med personer 

som sitter och tigger på trottoarer och andra allmänna platser ur 

ett trygghetsperspektiv. Exempelvis synsvaga personer riskerar 

att inte uppmärksamma att en person sitter i dennes färdriktning 

och kan resultera i att både den som sitter ner och den som 

kommer gående kan komma till skada. Rådet hade i övrigt inget 

att erinra.  

 

Ärende nr 12: Motion om upprätthållande av ordning och 

trygghet i stadens offentliga rum 

Rådet gav uttryck för att det kan vara problematiskt med personer 

som sitter och tigger på trottoarer och andra allmänna platser ur 

ett trygghetsperspektiv. Exempelvis synsvaga personer riskerar 

att inte uppmärksamma att en person sitter i dennes färdriktning 

och kan resultera i att både den som sitter ner och den som 

kommer gående kan komma till skada. Rådet hade i övrigt inget 

att erinra. 

 

Ärende nr 13: Program för Tyngdpunkt Farsta 

Rådet hade frågor kring de urbana stråk som föreslås skapas. 

Rådet önskar en tydlig definition kring begreppet och undrar 

vilka trafikslag som avses. Är exempelvis cyklister och 

gångtrafikanter inkluderade i sammanhanget? Per-Ove Mattsson 

svarade att i dagsläget är programförslaget av övergripande 

karaktär och att det inte tydligt framgår vad som avses med 

exempelvis samtliga trafikslag. Framöver kommer 

programförslaget bli mer detaljerat och ge en tydligare bild av 

vad förslaget konkret kommer att innebära.  

 

Per-Ove nämnde i sammanhanget att rådet har möjlighet att 

kontakta Anna-Stina Bokander, teamledare, 

Stadsbyggnadskontoret (tel. 08 508 262 65) för ytterligare 

information kring programförslaget. 
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Rådet påtalade att de önskar bevaka programförslaget, den 

aktuella frågeställningen ovan, och att de längre fram i processen 

önskar få möjlighet att lämna synpunkter på detaljförslag, när så 

blir aktuellt.  

 

Ärende nr 14: Revidering av stödmaterial för samverkan och 

ansvarsfördelning mellan stadsdelsnämndernas verksamheter 

och skolan 

Rådet frågade förvaltningen om stadsdelsnämnden den 27 augusti 

2015 kommer behandla hela stödmaterialet eller om endast 

aktuella revideringar kommer att avhandlas. Per-Ove svarade att 

nämnden kommer att ha tillgång till hela stödmaterialet inklusive 

genomförda revideringar i det aktuella dokumentet. 

 

Ärende nr 15: Beskrivning av socialtjänsten i Stockholms stad 

2014 

Rådet hade inget att erinra. 

 

Ärende nr 16: Stadsdelsnämndens protokoll den 11 juni 2015 

Rådet hade inget att erinra. 

 

Ärende nr 17: Stadsdelnämndens protokoll den 18 juni 2015 

(extra sammanträde) 

Rådet hade inget att erinra. 

 

§ 5 Information från förvaltningen 

Fagersjödagen  

Per-Ove Mattsson informerade om Fagersjödagen lördag den 22 

augusti 2015, Havsörnstorget 9-11, vid Fagersjöskolan. Politiker 

från stadsdelsnämnden och tjänstemän från förvaltningen 

kommer bland annat att finnas på plats, tillgängliga för att möta 

upp allmänheten. Per-Ove gav en kort redogörelse gällande mål, 

syfte och bakgrund samt vad satsningen är tänkt att resultera i. 

Rådet fick ta del av programmet för Fagersjödagen. 

 

Inbjudan till möte med sekreterare i stadens råd för 

funktionshinderfrågor (FH-råd) 

Per-Ove informerade om att samtliga sekreterare i stadens råd för 
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funktionshinderfrågor inbjuds till ett informations- och 

dialogmöte den 30 september 2015. Mötet ordnas i samarbete 

med Stockholms stad och HSO Stockholms stad. 

 

S:t Julianpriset 2015 

Per-Ove informerade om S:t Julianpriset 2015. Det är ett pris som 

Stockholms stad delar ut för att belöna arbete som görs för att 

inkludera människor med funktionsnedsättning i samhället. Det 

är återigen tid för inlämning av tips på goda förebilder inför 

utdelning av S:t Julianpriset. Arbetsgruppen för S:t Julianpriset 

önskar att varje FH-råd tar upp frågan vid sammanträde och 

skickar in tips på minst fem tillgängliga och bra 

verksamheter/företag (statliga, landstingets, kommunala, privata, 

ideella m.m.). Tipsen kan lämnas direkt via 

www.stockholm.se/stjulian eller via mail till Riitta-Leena 

Karlsson, Funktionshinderombudsman (FO) i Stockholms stad 

riitta-leena.karlsson@stockholm.se  

 

Information om S:t Julianpriset delades ut (löst A4 papper) till 

rådet med information om syfte med priset och vart rådet kan 

skicka tipsen.  

 

FO:s nya kontaktuppgifter 

Per-Ove informerade rådet om att enligt Kommunfullmäktiges 

beslut tillhör FO från den 1 juli 2015 Stadsledningskontorets 

kansli för mänskliga rättigheter och demokratiutveckling.   

 

Information om Kommunfullmäktiges beslut och FO:s nya 

kontaktuppgifter (adress och telefonnummer) delades ut till rådet 

(löst A4 papper). 

 

I sammanhanget beslutades att FO, Riitta-Leena Karlsson ska 

bjudas in till stadsdelsnämnden den 24 september. Rådet är 

positiv till att FO bjuds in och önskar att fokus ska ligga på 

konventionen om rättigheter för personer med 

funktionsnedsättning. Förvaltningen tar kontakt med Riitta-Leena 

Karlsson, hör med henne om hon har möjlighet att besöka 

stadsdelsnämndens möte den 24 september.   

http://www.stockholm.se/stjulian
mailto:riitta-leena.karlsson@stockholm.se
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Balanslista uppdateras (bilaga). 

Rådet gick igenom balanslistan som justerades. 

 

§ 6 Rapporter 

Förbättrad tillgänglighet i Farsta stadsdelsområde med omnejd 

Rådet informerade förvaltningen om att rådet (Kerstin Järneberg 

och Lars Jonsson) har titta på tillgängligheten inom 

stadsdelsområdet under sommaren 2015 och har besökt, 

promenerat i, tre olika områden (läs prövat tillgängligheten i 

nedanstående områden med bland annat rullstol, med person i):  

 

 Farsta gård med omgivning 

 Hökarängens centrum med omgivning 

 Gubbängens centrum med omgivning  

 

I sammanhanget kan nämnas att rådet även har besökt tre olika 

restauranger. 

 

Av de tre besökta områdena bedöms tillgängligheten vara bäst i 

Hökarängens- och Gubbängens centrum med omnejd, där 

tillgängligheten i stort bedöms vara bra. Jämförelsevis bedöms 

tillgängligheten vid Farsta gård med omnejd inte vara fullt 

tillfredsställande. 

 

En av de större utmaningarna enligt rådet, vad gäller 

tillgänglighet och som gäller generellt inom Farsta 

stadsdelsområde, är gatsten, nivåskillnader som försvårar 

tillgängligheten för personer med funktionsnedsättning. Det är 

även förhållandevis vanligt med gropar, att det är ”lappat och 

lagat” på befintliga gångvägar samt att trottoarkanter saknar 

”avfasning”.  

 

Rådet har för avsikt att fortsätta med sina promenader inom 

stadsdelsområdet och nästa område som de planerar att pröva 

tillgängligheten i är Farsta strand med omnejd (då de även 

kommer att ha med sig rullstol, med person i). 

 

Rådet överlämnade en skriftlig sammanställning till förvaltningen 
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(löst A4 papper) om sina iakttagelser och synpunkter från sina 

besök i ovan nämnda stadsdelsområden. Rådets sammanställning 

bifogas protokollet. 

 

Tillgänglighet i Farsta centrum 

Rådet uttryckte att de är positiva till att Atrium Ljungberg har 

förbättrat tillgängligheten i Farsta centrum. Atrium Ljungberg har 

iordningsställt en ny fräsch toalett i Farsta centrum, som bedöms 

vara tillgänglig för personer med funktionsnedsättning. Vidare 

finns det nya skyltar, orienteringstavlor på plats för att underlätta 

tillgängligheten, vilket rådet anser är positivt. 

 

§ 7 Övriga frågor 

Parkbänkar längs väg mot Gubbängens tunnelbana 

Rådet yttryckte att det är förhållandevis lång sträcka från 

Lingvägen 195, brf ”Toppsockret”, ner till Gubbängens 

tunnelbanna. Rådet anser att det är erforderligt, önskvärt att 

parkbänkar sätts upp längs nämnda sträcka, som uppskattas till 

500 – 600 meter, där gående kan villa vid behov. Förvaltningen 

tar till sig önskemålet, tipset och lovar undersöka möjligheten att 

sätta upp parkbänkar längs nämnda sträcka. 

 

§ 8 Nästa möte 

Rådets nästa sammanträde hålls måndag den 14 september 2015. 

 

§ 9 Avslutning 

Ordföranden avslutade mötet. 


